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Besluitenlijst BCOV van 8 juli 2019 (concept)

Aanwezig:
Dhr. N. Meijer (Zandvoort) - voorzitter
Dhr. E.J. Roest (Bloemendaal)
Dhr. J. Wienen (Haarlem) 
Dhr. O. Hoes (Haarlemmermeer)
Mevr. A.E.H. Baltus (Heemskerk)
Mevr. A. Nienhuis (Heemstede)
Mevr. W. Verkleij (Uitgeest)
Dhr. F.C. Dales (Velsen)

Mede aanwezig:
Dhr. A.F.M. Schippers (directeur VRK, secretaris)
Dhr. A. van de Velden (directeur VRK, DPG)
Mw. M.F. Kreuk (bestuurlijk adviseur, verslag)
Dhr. R. van der Sande (Rijnland)
Mw. M. Somers (plv. DPG)
Mw. M. Poelman (provincie Noord-Holland)
Mw. N. Wamsteker (ministerie V&J)
Dhr. P. van Beers (gemeente Haarlem)

Afwezig: 
Dhr. J. Scholten (CGS)
Dhr. M. Smit (Beverwijk)

1.1 Opening en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering.

1.2 Besluitenlijst van 8 april 2019

besluit:
 de besluitenlijst van 8 april 2019 vast te stellen.

1.3 Terugkoppeling diverse bestuurlijke overleggen 

 Veiligheidsberaad (dhr. Hoes): in het laatste Veiligheidsberaad is gesproken over 
de positie van de vrijwilligers, Europese regelgeving noopt tot een nader onderzoek 
naar de invulling van de functie van vrijwilligers. Verder heeft mevrouw Halsema het 
rapport gepresenteerd over de brandweer in Amsterdam. De heer Hoes heeft in het 
VB gemeld dat brandweer Kennemerland geen vergelijkbare problemen kent. 
Stuurgroep Crisisbeheersing Overstromingen Randstad (mw. Nienhuis): in 
vervolg op het symposium over waterveiligheid in Velsen (zie ook terugblik bij 
agendapunt 4) wordt voor bestuurders een aantal interessante activiteiten 
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voorbereid. De VRK speelt daarin ambtelijk ook een rol.

1.4 Proces keuze nieuwe voorzitter BCOV

De heer Meijer meldt dat hij een belronde heeft gedaan langs de leden van de commissie, en 
dat hij met plezier constateert dat hij de heer Roest kan kandideren als zijn opvolger. 

Besluit

De heer Roest wordt bij acclamatie benoemd als voorzitter van de BCOV, in verband 
met het vertrek van de heer Meijer als burgemeester van Zandvoort. 

1.5 Terugblik bestuursconferentie AB/DB VRK mei 2019

De heer Meijer memoreert dat het verslag is verspreid. De aanwezige bestuurders zijn van 
mening dat het een plezierige en nuttige conferentie is geweest. Het verslag heeft geen 
aanleiding gegeven tot het maken van opmerkingen. 

1.5 Raadsledenavonden

De leden van de commissie constateren dat het moeilijk is raadsleden te interesseren voor 
raadsledenavonden, en dat dit teleurstellend is. Dit terwijl naar de mening van de 
aanwezigen de avonden door de VRK goed worden voorbereid en uitgevoerd. En terwijl 
raadsleden toch ook aangeven de VRK belangrijk te vinden. Burgemeesters onderkennen wel 
dat er een heel groot beroep op de tijd van raadsleden wordt gedaan. Geconstateerd wordt 
dat het van belang is in te blijven zetten op het organiseren van dergelijke bijeenkomsten; 
achterwege laten is geen optie, dat zal zeker tot negatieve sentimenten bij raden leiden. De 
gelegenheid om zich als raadslid te informeren moet dus wel altijd geboden worden, zodat de 
raadsleden er in ieder geval voor kunnen kiezen zich daar tijd aan te besteden. Er worden 
een aantal suggesties gedaan om de opkomst te bevorderen. Enerzijds is er de mogelijkheid 
aan te sluiten bij avonden die al in de agenda worden gezet voor regionale thema’s. Dan 
zouden VRK-thema’s voor raadsleden een van de keuze-opties kunnen zijn. Mevrouw 
Nienhuis brengt dit in, en geeft aan dat data voor dergelijke avonden al gepland worden. 
Daarop kan mogelijk worden meegelift. De heer Dales ziet ook als mogelijkheid om de avond 
wat minder als ‘informatief’ te presenteren en wat meer formeel als een moment van 
beïnvloeding door raden. Hiermee zou aangesloten kunnen worden op klachten van zijn raad 
over het gebrek aan betrokkenheid bij plannen van de VRK, en overigens ook van de politie. 
De heer Wienen merkt daarbij op dat dit wel moet passen bij de rol ‘op afstand’ die de raad 
nu eenmaal heeft. 
De heer Meijer constateert dat nut en noodzaak van de raadsledenavonden wordt 
onderschreven, en dat de VRK deze ook goed organiseert. Hij stelt voor de suggestie van 
mevrouw Nienhuis te volgen, die heeft geopperd een lunchbijeenkomst van de kring van 
burgemeesters te gebruiken om over het thema door te praten.

 

2. Besluitvorming

2.1 Notitie n.a.v. vragen over vaccinaties leden reddingsbrigades
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De heer Roest dankt de GGD voor de heldere notitie, is voor hem nuttig. De heer Dales sluit 
zich hierbij aan.

Besluit 
Kennis te nemen van het antwoord op de vragen over het laten vaccineren van leden 
van  reddingsbrigades  tegen  DTP  en  Hepatitis-B  op  kosten  van  de  VRK,  en  in  te 
stemmen met de conclusie. 

3. Ter advisering AB/DB

3.1.  Wijziging begroting nav 1e berap 2019
Mevrouw Nienhuis is tevreden dat er een bedrag wordt gereserveerd om terug te geven aan 
de gemeenten.

Besluit
Het AB positief te adviseren over de volgende besluiten
1. Kennis te nemen van de eerste bestuursrapportage 2019;
2. Gehoord het advies van de accountant, in te stemmen met 

a. Het voteren van een krediet voor:
- duikmateriaal voor een bedrag van € 86.000;
- klimaatinstallatie ademluchtwerkplaats voor een bedrag van € 26.000;
- zaakgericht werken voor een bedrag van € 212.000;
- fall-back voorzieningen meldkamer voor een bedrag van € 30.000.

b. Het verhogen van het krediet voor audiovisuele techniek voor de Koningin 
Maximakazerne met een bedrag van € 15.000.

c. De vaststelling van de herziene jaarschijf kredieten 2019 tot een 
totaalbedrag van € 11.669.127.

3. Het begrotingssaldo van € 455.000 te markeren als zijnde bedoeld om terug te 
geven storten aan de gemeenten

4. De begroting niet te wijzigen naar aanleiding van de structurele verhoging van de 
specifieke gemeentelijke bijdrage voor het Rijksvaccinatieprogramma ad 
€ 50.000.

5. Het Algemeen Bestuur voor te stellen in te stemmen met de 
begrotingswijzigingen conform Bijlage II

6. De adviezen van de twee bestuurscommissies hierover te vragen;
7. De 1e bestuursrapportage na 8 juli samen met vastgesteld jaarverslag 2018 en 

programmabegroting 2020 aan te bieden aan de colleges.

3.2. Zienswijzen jaarverslag 2018
Mevrouw Nienhuis merkt op dat ze de processen rond de financiën van de VRK verwarrend 
vindt. Ze krijgt de indruk dat de CBV door de directie soms laat wordt betrokken bij 
voorstellen. Zij heeft behoefte aan een evaluatie en doet de suggestie dat dit voorbereid zou 
kunnen worden door de gezamenlijke gemeentesecretarissen. De overige leden van de 
commissie hebben geen vragen bij het proces, hen zijn ook geen negatieve geluiden ten 
gehore gekomen. De heer Wienen geeft aan geen behoefte te hebben aan een rapport van 
gemeentesecretarissen, hij ziet in het proces van dit jaar geen verschil met dat van de vorige 
jaren. Hij ziet wel dat het goed is nog eens door te discussiëren hoe om te gaan met de 
noodzaak pragmatisch om te gaan met de begroting van de VRK enerzijds en de noodzaak 
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om raden in positie te houden anderzijds. Besloten wordt het gesprek hierover in de kring 
van de BCOV/AB te voeren. 
Mevrouw Nienhuis merkt op dat ze de woordkeuze in het voorstel van het DB op sommige 
aspecten niet passend vindt. Op het moment dat het DB zich sterk waarderend uitspreekt 
voor een mening, ziet ze daarin het gevaar dat AB-leden geen ruimte meer voelen om de 
reactie te ‘amenderen’, gezien de stemverhoudingen in het AB. De heer Meijer constateert, 
met instemming van de DB-leden, dat de verhouding DB-AB in Kennemerland van dien aard 
is dat over de reactie op de zienswijze het gesprek gewoon gevoerd kan worden. Hij 
concludeert verder dat het AB positief geadviseerd kan worden over vaststelling van de 
jaarrekening. 

Besluit
Het AB positief te adviseren over de volgende voorstellen van het DB:
1. Het jaarverslag 2018 definitief vast te stellen
2. In te stemmen met de reactie op de zienswijzen
3. Met betrekking tot het rekeningresultaat als volgt te besluiten

a. Ten behoeve van uitgaven in het kader van achterblijvende frictiekosten 
meldkamer, een bestemmingsreserve in te stellen voor een bedrag van € 
500.000;

b. Een bedrag van € 200.000 op te nemen in een voorziening voor nog te 
betalen kosten besparingsopdracht meldkamer

c. In het kader van duurzaamheid een bestemmingsreserve in te stellen voor 
een bedrag van € 500.000, met dien verstande dat het algemeen bestuur 
toestemming dient te geven voor de nadere uitwerking van de plannen, 
waarna pas uitgaven uit deze bestemming mogelijk zijn. Wanneer er uiterlijk 
1 januari 2021 niet tot geaccordeerde bestedingsvoorstellen is gekomen, 
leidt dit tot vrijval van deze reserve

d. Een bedrag van € 297.506 terug te storten aan de gemeenten, het bedrag 
zijnde het verschil tussen de berekende noodzakelijke reserve en de reserve 
die zou ontstaan na aftrek van de bovengenoemde bestemmingen.

4. Het AB voor te stellen een bedrag van € 4.382.628 aan restantkredieten voor 
vervangingsinvesteringen en een bedrag van € 2.428.916 voor de verbouwing 
meldkamer over te hevelen naar 2019, conform specificatie bijlage 2 van het 
Jaarverslag.

5. Het AB voor te stellen het restantkrediet voor de investeringen ICT van de 
meldkamer van € 391.029 over te hevelen naar 2019;

6. In verband met de rechtmatigheid voorstellen de in deze jaarrekening 
verantwoorde overschrijdingen alsnog goed te keuren.

3.3. Zienswijzen programmabegroting 2020
De heer Hoes constateert dat niet de gehele zienswijze van Haarlemmermeer door het DB is 
overgenomen. Hij beseft dat er nu eenmaal bruggen geslagen moeten worden, het resultaat 
is voor zijn gemeente acceptabel. Voor Haarlemmermeer blijft belangrijk dat het plan van 
aanpak voor duurzaamheid het verschil tussen wettelijk vereiste maatregelen en niet-
wettelijk vereiste maatregelen wordt gemaakt. Hij ziet dat het DB daar aandacht voor heeft 
gehad. 
Mevrouw Nienhuis vindt het lastig dat er een aantal zaken aan de orde zijn voor structurele 
dekking nà de zienswijze van de gemeenteraden. Dit voor taken die volgen uit de 
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opdrachtverlening van gemeenten, zoals besproken in de gezamenlijke vergadering met de 
bestuurscommissie PG&MZ, en het vraagstuk van de evenementenadvisering, waarover het 
bestuur nog een notitie zal krijgen. Dit aspect wordt meegenomen in het gesprek over de 
wijze van begroten door de VRK in relatie tot extra taakopdrachten van gemeenten. 
De heer Meijer geeft aan dat naar zijn mening de intentie van de zienswijze van Zandvoort 
niet helemaal goed doorklinkt in de notitie. Wat Zandvoort betreft heeft de VRK de 
bedrijfsvoering goed op orde en kan de er begroot worden met een 0-resultaat. Dat betekent 
wel dat de gemeenten bereid moeten zijn om een extra bijdrage te leveren op het moment 
dat de VRK te maken krijgt met extra kosten. 
Hij concludeert dat hiermee een paar overwegingen aan het Algemeen Bestuur worden 
meegegeven.

Besluit
Het Algemeen Bestuur positief te adviseren over de volgende voorstellen van het DB
1. De programmabegroting 2020 vast te stellen 
2. In te stemmen met de reactie op de zienswijzen 
3. Bij de definitieve vaststelling van de programmabegroting tevens:

a. In te stemmen met de in de programmabegroting vervatte jaarschijf 2020 
van het meerjareninvesteringsplan 2020-2023 en daarvoor de 
bijbehorende kredieten te voteren (zie bijlage 4.6 programmabegroting).

b. In te stemmen met de gewijzigde jaarschijf 2019 en daarvoor de 
bijbehorende kredieten te voteren (zie bijlage 4.6 programmabegroting)

c. In te stemmen met het eventueel betrekken van investeringen uit de 
jaarschijven 2021-2023 van het MJIP 2020-2023 bij de aanbestedingen 
om zo een aantrekkelijk inkoopvolume en efficiënt inkoopproces te 
bevorderen. De uitlevering van dit soort investeringen gebeurt over 
meerdere jaren.

d. Een krediet te voteren voor de aanschaf van twee watertankwagens voor 
een bedrag van € 600.000 in 2020. De structurele lasten ad € 52.000 
zullen vanaf 2021 leiden tot een verhoging van de gemeentelijke 
bijdrage.

e. De directie van de VRK mandaat te verlenen voor het aantrekken van 
langlopende leningen in 2020 tot maximaal € 3.6 miljoen.

f. De nieuw beleidsvoorstellen vast te stellen.
- Versterking vakbekwaamheid duikploegen brandweer € 334.000
- Maatschappelijke zorg/verbinden zorg en veiligheid € 50.000
- Voortzetting aandacht statushouders € 80.000
- Infectieziektebestrijding € 41.000
- Duurzaamheid € 50.000
- Zaakgericht werken € 255.000

g. In te stemmen met een verhoging van de inwonerbijdrage vanaf 2019 ten 
behoeve van het Zorg- en Veiligheidshuis met een bedrag van € 60.000.

h. Het DB te verzoeken de overwegingen rond de evenementen-
ondersteuning te agenderen voor de AB-vergadering van oktober, en de 
begrotingsruimte 2020 e.v., onder voorbehoud van definitieve 
besluitvorming over de noodzaak van extra inzet voor evenementen-
ondersteuning, vooralsnog hiervoor te reserveren. 
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3.4 Voorstel oprichting coöperatieve vereniging Brandweerschool NH
Mevrouw Nienhuis licht toe dat ze verzocht heeft de zienswijze van de gemeenteraad van 
Texel te verspreiden, omdat deze zienswijze aan alle gemeenteraden in de drie regio’s is 
verspreid. Daarmee acht ze de informatie relevant voor het bestuur. In de inhoud van deze 
zienswijze, te weten dat het bestuur van de school gevormd zou moeten worden uit leden 
van de AB’s, kan zij zich wel vinden. De heer Schippers meldt dat het bestuur van Noord-
Holland Noord besloten heeft de conceptstatuten niet te willen wijzigen, mede omdat 
daarmee het bestuurlijk proces in de drie regio’s weer opnieuw zou moeten beginnen. Wel zal 
de vraag over de samenstelling van het bestuur door Noord-Holland Noord worden 
ingebracht als onderdeel van de evaluatie. 

Besluit
Het Algemeen Bestuur positief te adviseren over de volgende besluiten, 
1. In  te  stemmen  met  de  oprichting  van  de  Coöperatie  Brandweerschool  Noord-

Holland U.A. conform de conceptakte van oprichting;
2. Het lidmaatschap van de coöperatie te aanvaarden
3. De heer Dales, lid DB VRK en burgemeester van Velsen te benoemen in de ALV 
4. In te stemmen met benoeming van dhr. A.F.M. Schippers tot eerste bestuurder 

van de coöperatie,  en het  verlenen van mandaat  en volmacht aan dhr.  A.F.M. 
Schippers om namens de VRK de akte van oprichting te (doen) passeren

5. Drie jaar na oprichting over te laten gaan tot evaluatie van het functioneren en de  
financiële effecten van de brandweerschool 

3.5 Aanvaarden opdracht gemeenten inzake oplossing bluswater
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De heer Hoes complimenteert de organisatie en de heer Wienen met de wijze waarop is 
toegewerkt naar een breed gedragen voorstel op dit toch zeer lastige dossier. Hij memoreert 
nog de toezegging dat de VRK zal ondersteunen bij de afronding van de servicecontracten 
met PWN. Mevrouw Nienhuis is ook blij met de wijze waarop dit bestuurlijk is opgepakt, mede 
vanwege het feit dat dit dossier voor Heemstede kwetsbaar was. Graag verneemt ze hoe 
politiek de vervolgstappen gevolgd kunnen worden. Verder geeft ze mee dat haar raad 
gevraagd heeft te kijken naar manieren om ander water dan drinkwater in te zetten om mee 
te blussen.
De heer Schippers geeft mee dat de momenten van terugkoppeling zullen aansluiten bij het 
eerder gepresenteerde plan. Wat betreft het gebruik van ander water dan drinkwater geeft 
hij aan dat dit zeker de aandacht heeft, gekeken wordt naar de technische mogelijkheden. 
Wat hem betreft is dit een logisch vervolg op het besluit om niet langer het drinkwaternet te 
gebruiken voor bluswater. De heer Meijer vraagt nog aandacht voor de wensen vanuit 
Zandvoort over de positie van de waterwagen, dit in verband met de perifere ligging van 
Zandvoort. 
De heer Meijer constateert dat het voorstel als hamerstuk naar het Algemeen Bestuur kan.  

Besluit
Het AB positief te adviseren over de volgende besluiten voor te leggen 
Gezien de besluiten van de negen gemeenten in de regio Kennemerland:
1. Als VRK de opdracht te aanvaarden om de ‘repressieve oplossing’ als manier om 

te voorzien in toereikende bluswatervoorziening, inclusief de periodieke controle 
van de (resterende) waterwinpunten (ten aanzien van bereikbaarheid en 
bruikbaarheid) op zich te nemen.

2. Te starten met de tweejarige implementatiefase voor de invoering van de 
repressieve oplossing, in afstemming met de gemeenten

3. Daarbij aan het voorgestelde beleid over advisering door de brandweer ten 
aanzien van bouwaanvragen en brandkranen uitvoering te geven 

4. Het bestuur en de gemeenten te informeren over de voorziene mijlpalen in de 
implementattiefase en periodiek te informeren over de voortgang daarin.

5. De begroting VRK als volgt aan te passen aan de genoemde bedragen in de 
business case:

a. Verhoging begroting brandweer 2020  met structureel € 58.000 en 
incidenteel eenmalig met € 109.255, en dit te dekken middels een 
bijdrage van gemeenten

b. Verhoging begroting brandweer 2021 met structureel € 390.827 
(cumulatief) en incidenteel eenmalig met € 703.000, en dit te dekken 
middels een bijdrage van gemeenten

c. Vanaf 2022 de begroting brandweer te verhogen met structureel 
€912.000 (cumulatief), en dit te dekken uit een bijdrage van de 
gemeenten

4. Ter kennisgeving 

Besluit
De BCOV neemt kennis van: 
 4.1 Factsheet PSH
 4.2 Terugblik symposium Waterveiligheid april 2019
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 4.3 Save the date, regionale bestuurlijke netwerkbijeenkomst VRK
 4.4 Memo stand van zaken Hartslagnu

5. Rondvraag en sluiting
De heer Wienen maakt van de rondvraag gebruik om de heer Meijer te bedanken voor zijn rol 
als voorzitter van de BCOV. Hij heeft dat na het vertrek van mevrouw Heeremans met verve 
opgepakt. Met zijn vertrek verdwijnt er ook veel geheugen over de geschiedenis van de VRK. 
De heer Meijer is al sinds 2007 als burgemeester in Zandvoort bij de VRK en haar voorganger 
betrokken, en heeft daarmee de regionalisering van de brandweer meegemaakt, en de 
groeistuipen die de VRK heeft ondergaan en heeft bij gedragen aan het nu meer stabiele 
vaarwater, waarin er veel tevredenheid is over de prestaties van de VRK. 

De heer Wienen neemt de gelegenheid te baat om ook de heer Hoes te bedanken voor de 
invulling van het voorzitterschap van DB en AB van de VRK. Hij memoreert dat, toen bekend 
werd dat de heer Hoes de waarnemer in Haarlemmermeer zou worden, er geen aarzeling 
meer was om het voorzitterschap dan ook bij Haarlemmermeer te laten. Voor de VRK is het 
spijtig dat de heer Hoes weer vertrekt, het voorzitterschap is door hem heel plezierig en met 
een goed oog voor menselijke verhoudingen en de belangen van regionale samenwerking 
ingevuld.
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